
Zápis z jednání Redakční rady Hornopočernického zpravodaje  

ze dne 21. 10. 2021  

Předsedající: Martin Velíšek 

Přítomni: Martin Velíšek (předseda komise), Jan Brunner, Mgr. Iva Rosová, Klára 

Pazderková, Růžena Beránková, Lenka Bartáková (redaktorka), Jaroslav Kočí ml. 

Omluveni: Mgr. Alžběta Cibochová 

Zapisovatel: Martin Velíšek 

 

Program: 

 
1. Zahájení  

2. Schválení programu  

3. Informace o schůzce předsedy RR M. Velíška a redaktorky L. Bartákové se starostou MČ 

Praha 20 P. Měšťanem ve věci řešení připomínek ke Statutu HPZ 

4. Informace o připomínkách ke grafice HPZ zaslané předsedou RR M. Velíškem grafikovi V. 

Jasanskému 

5. Připravované číslo HPZ 

1. posouzení naplňování Statutu HPZ (celý Statut HPZ) 

2. podněty redaktora HPZ (čl. 3, odst. 7 Statutu HPZ) 

3. podněty redaktora HPZ (čl. 4, odst. 4 Statutu HPZ) 

4. podněty a připomínky k sazbě 

5. výběr osobnosti/í (čl. 3, odst. 2 Statutu HPZ) 

6. Závěr 

 

Průběh jednání: 

 

• Předseda RR zahájil jednání v 8:00 hod. 

• RR jednomyslně schválila navržený program 

• Předseda RR informoval členy RR o rezignaci tajemnice komise paní Tremlové. 

Členové komise vyjádřili nad touto skutečností politování. V rámci tohoto bodu 

proběhla diskuse o podobě zápisů z jednání RR (poslední zápis z RR totiž 

předseda neověřil pro obsahové chyby). Předseda RR preferuje podrobnější 

zápis. V případě potřeby zpětné informace s větším časovým odstupem či pro 

osoby, které jednání nebyli přítomny, to považuje za praktické. Většina ostatních 



členů RR však nevnímá stručný zápis za problematický. Předseda RR hovořil se 

starostou MČ o možnosti pořizovat do budoucna z jednání RR audio záznam a 

k tomu pouze heslovitý zápis. Tuto informaci tlumočil na jednání RR.  

• V souvislosti se shora uvedeným bylo diskutováno téma sdíleného kalendáře 

kulturních akcí v rámci MČ. Redakční rada vnímá existenci sdíleného kalendáře 

jako nedostatečnou, pokud funguje v rovině pouhého zanesení informací do 

kalendáře. Tento stav totiž nezabrání duplicitě akcí (konání více akcí v jednom 

termínu), což je škoda jak pro organizátory, tak pro účastníky a míjí se do značné 

míry účelem tohoto kalendáře. Členové RR vidí řešení v osobě koordinátora. 

Redakční rada vnímá otázku koordinace akcí jako kompetenci Kulturní komise a 

žádá ji tudíž, aby se touto otázkou na svém jednání zabývala a nalezla řešení. 

• K bodu 3 informovali předseda RR a redaktorka její členy o schůzce se starostou 

MČ Praha 20 P. Měšťanem ve věci řešení připomínek ke Statutu HPZ. Rada MČ 

se bude tímto tématem zabývat na svém jednání dne 5. 11. 2021. Na toto jednání 

bude přizván předseda RR a redaktorka. 

• Místopředseda RR J. Brunner sdělil přítomným, že obdržel od zastupitelky K. 

Polydorové podrobnou analýzu HPZ pořízenou spolkem Oživení. Její kompletní 

text členům RR zašle e-mailem. Předseda RR vyjádřil podiv a zklamání nad tím, 

že nebyl s tímto materiálem dosud seznámen, a to ani paní Trunkátovou ze spolku 

Oživení, ani K. Polydorovou, ba ani starostou MČ P. Měšťanem.  

• K bodu 4 sdělil předseda RR, že na základě telefonické dohody s grafikem odeslal 

dne 13. 10. 2021 e-mailem grafikovi HPZ V. Jasanskému (v kopii zasláno 

redaktorce L. Bartákové) připomínky ke grafické úpravě HPZ. První připomínka se 

týká řešení titulní stránky HPZ, respektive podoby znaku MČ Praha 20. Velikost a 

odstup znaku neodpovídá obecnému úzu (včetně užití znaku MČ na oficiálních 

tiskovinách). Bohužel podle informace poskytnuté tajemnicí Úřadu MČ předsedovi 

RR neexistuje ke znaku manuál, který by upravoval užití (!). Místopředseda RR J. 

Brunner uvedl, že se pokusí manuál ke znaku dohledat, neboť má za to, že 

existuje. Předseda RR ve shodě s radním J. Kočím ml. konstatoval, že v HPZ se 

v rámci grafické úpravy používá nový znak MČ, logo MČ a také část znaku (kůň) 

ze znaků starého. Tato situace není z hlediska grafického a heraldického správná. 

Druhá připomínka se týká barevnosti HPZ. Předseda RR považuje časopis za 

„přebarvený“. Aktuálně se v grafické úpravě pracuje se 18 barvami, což 

nepovažuje z hlediska grafické úpravy tiskovin typu radničního periodika za 

vhodné. V původním vítězném návrhu grafik představil 7 barev. Předseda RR 

považuje za vhodné zklidnit barevnost HPZ.  



• Redaktorka L. Bartáková se v souvislosti se shora uvedeným e-mailem ohradila 

proti formulaci předsedy RR, že členové hodnotící komise poptávkového řízení na 

nové grafické zpracování HPZ z června 2019 byli laici. Proběhla debata 

k poptávkovému řízení. 

• Členové RR se shodli na tom, že žádný z příspěvku zastupitelů není třeba zasílat 

k reakci.  

• Členové RR se jednomyslně shodli na tom, že všechny příspěvky zastupitelů 

budou bez logotypů volebních uskupení. Současně se shodli na tom, že fotografie 

u příspěvků P. Růžičky, Z. Muchy a J. Šebka nemusí být uveřejněny. 

• Proběhlo hlasování o titulní stránce, vybrána byla varianta č.1 „louže“  

• Redaktorka seznámila členy RR s harmonogramem publikování rozhovorů se 

zastupiteli v HPZ. Podle tohoto harmonogramu jsou rozplánovány rozhovory (vždy 

jeden na jedno číslo) až do října 2022. Redakční rada vnímá jako důležité ukončit 

publikování těchto rozhovorů s jistým předstihem před komunálními volbami tak, 

aby nemohli být „využity“ k předvolební kampani. RR navrhuje uveřejnit poslední 

rozhovor v letním čísle 2022. Z tohoto důvodu bude však patrně třeba uveřejňovat 

v některých číslech více než jeden rozhovor, aby byl dán prostor všem 25 

zastupitelům. 

• V souvislosti se shora uvedeným informovala redaktorka členy RR, že zastupitel J. 

Jukl nechce v HPZ rozhovor. Redaktorka dále informovala, že zastupitelka A. 

Štrobová již měla v tomto volebním období v HPZ rozhovor jako starostka. Je tedy 

otázkou, zda má mít další rozhovor jako zastupitelka. Předseda RR požádal 

redaktorku o rešerši, jaký rozsah měl již uveřejněný rozhovor s A. Štrobovou. RR 

se kloní k tomu, pokud měl tento rozhovor rozsah odpovídající rozsahu 

zastupitelských rozhovorů, aby na další nárok neměla. Debata k této otázce bude 

pokračovat na příštím jednání RR. 

• Předseda RR ukončil jednání RR v 10:10 hod. 

 

 

Příští číslo HPZ 

Uzávěrka: 10.11.2021 

Příští jednání Redakční rady se bude konat ve čtvrtek 25.11.2021 v 8 hodin v Kulturně 

komunitním centru (knihovna) Náchodská č.p. 754 

Zapsal: Martin Velíšek 

 


